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عدم فعاليت برخي اعضاي سازمان نظام 
مهندسي در حوزه ساختمان

عضو هيات مديره س��ازمان نظام 
مهندس��ي ضمن اشاره به وجود 
۱۲۲ هزار عضو در واحد اس��تان 
تهران اين سازمان، گفت: از اين 
تع��داد ح��دود ۵۰ هزار مهندس، 

پروانه اشتغال دارند.
به گزارش تجارت، بهنام عابدي 

در نشست بزرگداشت هفته مهندس، اظهار داشت: سازمان نظام 
مهندسي ساختمان تهران، ۴ محور انجام اصلاحات ساختاري و 
فرآيندي، حفظ و افزايش خدمات مهندسي، ارتقاي سطح خدمات 
رساني به اعضاء و توانمندسازي و دفاع از حقوق مهندسان را در 

دستور کار قرار داده است.
ويي ادامه داد: بيش از ۱۲۰ هزار نفر در س��ازمان نظام مهندس��ي 
اس��تان تهران عضو هس��تند که از اين تعداد، ۵۰ هزار نفر پروانه 
اش��تغال داش��ته و ۴۵ هزار نفر از آنها، در س��امانه ارجاع کار عضو 
هس��تند. به گفته اين عضو هيأت مديره س��ازمان نظام مهندسي 
اس��تان تهران، ۷۲ هزار نفري که پروانه اش��تغال ندارند، در مسير 
آزمون ورودي قرار گرفته اند؛ اين در شرايطي است که بر اساس 
قانون بايد، ۳ سال از پايان دريافت مدرک تحصيلي يک مهندس 
گذشته باشد تا فرد امکان حضور در آزمون دريافت پروانه اشتغال 

را داشته باشد.

خسارت ۴۲۰۰ مسکن در سيل سيستان
مديرکل بنياد مسکن سيستان و بلوچستان با بيان اينکه بر اساس 
آمار ش��نبه ش��ب به ۴۲۰۰ واحد مس��کوني سيستان و بلوچستان 
خسارت وارد شده است، گفت: به واحدهاي روستايي که خسارت 
کل��ي ديده ان��د ۲۰ ميليون تومان وام و پنج ميليون تومان کمک 

بلاعوض پرداخت مي شود.
ملک س��الاري در گفت وگو با ايس��نا، اظهار کرد: طي دو مرحله 
بارندگي در اس��تان و طبق آمار ش��نبه ش��ب به حدود ۱۷۰۰ واحد 
ش��هري و روس��تايي آسيب کلي وارد شده که بايد مجددا احداث 

شوند. بالغ بر ۲۵۰۰ واحد هم نياز به تعميرات دارند.
وي با بيان اينکه امارگيري ادامه دارد و پيش بيني مي ش��ود آمار 
واحدهاي مسکوني خسارت ديده به ۵۰۰۰ واحد برسد، افزود: طبق 
روالي که تا کنون بوده در بخش احداثي روستايي ۲۰ ميليون تومان 
وام ب��ا کارم��زد چهار درصد و پنج ميليون تومان کمک بلاعوض 
براي پرداخت به خسارت ديدگان در نظر مي شده که پيشنهاد ما 
نيز همين است. مديرکل بنياد مسکن سيستان و بلوچستان ادامه 
داد: به واحدهاي مسکوني شهري نيز ۲۵ ميليون تومان تسهيلات 
با کارمزد چهار درصد پرداخت خواهد شد. سالاري، مبلغ پرداختي 
به واحدهايي نيازمند مرمت را منوط به تصميم هيات دولت دانست 
و گفت: رقم پرداختي به واحدهاي تعميري از پنج تا ۱۲ ميليون 
تومان است که ما حداکثر اين رقم را پيشنهاد مي دهيم. وي تاکيد 
کرد: با توجه به اين که غالب واحدهاي خسارت ديده خشت و گلي 
هستند، ارزش ريالي خاصي نمي توان براي تخمين خسارت در 
نظر گرفت اما معمولا واحدهايي که بيش از ۷۰ درصد خسارت 
مي بينند واحد احداثي تلقي مي شوند و واحدهايي که کمتر از ۵۰ 
درصد خسارت مي بينند تعميري هستند. به گفته سالاري، غالب 
خانه هاي روستايي سيستان و بلوچستان، نامقاوم هستند، به همين 

دليل ما اين ملاحظات را در آمار لحاظ مي کنيم.

اتصال مراکز ۵ استان جديد 
به شکبه ريلي تا تابستان ۹۶

مديرعام��ل ش��رکت س��اخت و 
توس��عه زيربناه��اي حمل ونقل 
کش��ور از اتصال مراکز ۵ اس��تان 
جديد به ش��بکه ريلي کش��ور تا 
تابس��تان س��ال آينده خبر داد و 
گف��ت:  براي تحق��ق اين هدف 
نيازمن��د ۱۲۵۰ ميلي��ارد تومان 

اعتبار هس��تيم که از محل اوراق مش��ارکت و منابع امسال تامين 
مي ش��ود. خيرالله خادمي ، اظهار کرد:  در سراس��ر کش��ور حدود 9 
هزار کيلومتر موافقتنامه توس��عه ريلي در برنامه داريم که از اين 
مقدار هم اکنون ۳۵۰۰ کيلومتر با انتخاب پيمانکار در حال ساخت 
است. وي با اعلام اين که ۴۵۰۰ کيلومتر راه آهن جديد در دست 
مطالعه اس��ت و مابقي که مقدار کمي اس��ت هنوز کاري روي آن 
انجام نشده است، افزود: از ۳۵۰۰ کيلومتر خط آهن در حال اجرا 
پروژه هاي با پيشرفت فيزيکي بالا در اولويت اتمام قرار گرفته اند. 
وي با تاکيد بر اين که اين اولويت بندي بر اساس سياست هاي کلي 
نظام، اقتصاد مقاومتي و اتصال اس��تان ها به ش��کبه ريلي کشور 
در دستور کار قرار گرفته است، تصريح کرد:  مطابق برنامه ريزي 
صورت گرفته اتصال مراکز ۵ اس��تان گيلان )رش��ت(، همدان 
)همدان(، کرمانش��اه در پروژه راه آهن غرب، آذربايجان ش��رقي 
)تبري��ز( و آذربايج��ان غرب��ي )اروميه( در اولوي��ت اجرا قرار دارد. 
مديرعامل شرکت ساخت و توسعه زيربناهاي حمل ونقل کشور 
بيان کرد:  تعدادي از اين پروژه هاي ريلي از مراکز استان ها ادامه 
خواهد داش��ت که در اين رابطه مي توان به ادامه راه آهن همدان 
تا س��نندج، راه آهن کرمانش��اه تا مرز خس��روي و رشت تا آستارا و 
از آنجا تا کش��ور آذربايجان اش��اره کرد. خادمي با بيان اين که در 
مجموع ۱۰۰۰ کيلومتر خط آهن در اولويت ساخت قرار دارد، گفت:  
زيرس��ازي پروژه هاي اولويت دار ريلي 9۰ تا 98 درصد به اتمام 
رسيده، ضمن آن که ريل گذاري ۴۵ تا ۵۰ درصد اين طرح ها نيز 
انجام ش��ده اس��ت. وي افزود: بخش��ي از اين خط آهن ها از جمله 
مهاباد-نقده به طول ۲۴ کيلومتر و ملاير-فيروزان به طول 6۵ 

کيلومتر آماده افتتاح است.

پيشخوان

راهومسکن

 رئيس بنياد مس��کن انقلاب اس��لامي گفت: در 
س��ال جاري ۱۴هزار ميليارد تومان وام مس��کن 
روستايي با هدف ارتقاي کيفيت زندگي و افزايش 

ماندگاري در روستاها پرداخت شده است.
به گزارش تجارت، عليرضا تابش روز گذشته در 
همايش دهياران و ش��وراهاي اسلامي بخش ها 
و روس��تاهاي اس��تان س��منان در س��الن هلال 
احمر س��منان ضمن بيان اينکه نگاه ويژه توسعه 
روستايي در دستور کار بنياد مسکن قرار دارد، ابراز 
داشت: اين بدان معنا نيست که بافت روستايي بايد 
تغيير کند. وي با تاکيد بر اينکه ما معتقد هستيم که 
روستا بايد روستا بماند و بافت سنتي خود را تغيير 
ندهد، تصريح کرد: ليکن ارائه تسهيلات مسکن از 

سوي بنياد نيز با اين هدف صورت گرفت.
رئيس بنياد مس��کن انقلاب اس��لامي افزود: دو 
ميليون واحد مس��کوني طي س��ه س��ال اخير در 
روس��تاهاي کشور ساخته شده که در افق ۱۴۰۵ 
بر آنيم تا ۱۰۰ درصد خانه هاي روس��تايي مقاوم 
س��ازي شده باش��ند لذا طبق برنامه مقاوم سازي 
مسکن روستايي با تخصيص اعتبارات اين حوزه 

در حال برنامه ريزي براي سال آتي هستيم.
هزار واحد مس�کوني تحويل مردم ش�ده  ���16 

است
رئيس بنياد مس��کن انقلاب اسلامي همچنين با 
بيان اينکه انجمن خيران مسکن ساز نيز مراحل 
س��اخت ۲8هزار واحد مس��کوني در کشور را آغاز 

کرده است، گفت: تا پايان سال جاري چهار هزار 
و ۵۰۰واحد مس��کوني و تا پايان س��ال آتي هشت 
هزار واحد از اين تعداد خانه در روس��تاها تکميل 

و تحويل مردم داده مي ش��ود و طبق تفاهم نامه 
منعقد ش��ده مابقي اين واحدها طي س��ال هاي 
آتي تحويل خواهد ش��د. تابش با اش��اره به نقش 

خيران مسکن ساز در زمينه ايجاد زيرساخت هاي 
مسکن روستايي به خصوص براي اقشار محروم و 
ناتوان جامعه، ابراز داشت: طرح مسکن روستايي 

ب��ا ه��دف رفع محرومي��ت و کمک به ماندگاري 
اهالي روستاها در دستور کار بنياد مسکن انقلاب 

اسلامي قرار دارد.
وي در تش��ريح اقدامات بنياد مس��کن طي س��ه 
سال اخير نيز افزود: در اين راستا طي عمر دولت 
يازدهم ۱6 هزار واحد مسکن تحويل روستائيان 

سطح کشور شده است.
��� آمادگي اهداي زمين مسکوني براي روستاها 

را داريم
رئيس بنياد مسکن انقلاب اسلامي با بيان اينکه 
در راستاي ترويج خدمات نظام مقدس جمهوري 
اس��لامي آمادگي اهداي زمين مس��کوني براي 
روستاها را داريم، گفت: اين امر با همراهي ادارات 
بنياد مس��کن و منابع طبيعي در س��طح کش��ور تا 

کنون بدون کمترين مشکلي اجرا شده است.
تابش درباره اس��تان س��منان نيز گفت: اداره کل 
بنياد مس��کن اس��تان هم آمادگي واگذاري زمين 
براي س��اخت از س��وي خيران مسکن ساز را دارد 
که امروز خوشبختانه در اين راستا گام هاي خوبي 

برداشته شده است.
وي افزود: يکي از راه هاي رفع مشکل مسکن به 
خص��وص در بين جوانان ترويج فرهنگ خيرات 
مسکن است که در ترويج اين امر قطعا روحانيان، 
مسئولان، نهادهاي فرهنگي و ... مي توانند نقش 
ويژه اي ايفا کنند تا ش��اهد رفع نياز بخش عمده 

اي از جامعه در خصوص مسکن باشيم.

رئيس بنياد مسکن انقلاب اسلامي خبر داد:

پرداخت ۱۴ هزار ميليارد تومان وام مسکن روستايي

۷۵ هزار مهندس تهراني بيکارند  دسترسي به تمام بنادر دنيا پس از برجامتحويل ايرباس هاي جديد در آينده نزديک  
س��فير فرانس��ه در ايران با تاکيد بر تعهد 
دولت فرانس��ه به اجراي برجام از تحويل 
هواپيماهاي ايرباس جديد در آينده نزديک 
خبر داد. به گزارش ايس��نا، س��فير فرانسه 
اظهار کرد: تاکنون يک دستگاه هواپيماي 

ايرباس به ايران تحويل داده شده و به زودي هواپيماهاي جديدي نيز 
ارسال خواهند شد. وي با بيان اينکه دولت فرانسه به اجراي برجام 
متعهد است و به قول رئيس جمهوري ايران برجام يک توافقنامه 
برد-برد خاطرنش��ان کرد: ما کاملا با برجام موافق هس��تيم و اين 
مسئوليت تمام طرف هاي برجام است که باعث موفقيت آن بشود. 
سفير فرانسه در ايران ادامه داد: اطمينان مي دهم که شراکت هاي 
آين��ده بي��ن ايران و فرانس��ه در حوزه هايي چون راه آهن، فرودگاه، 
هواپيما و انرژي، کشاورزي، بهداشت و درمان اتفاق خواهد افتاد.

مديرعامل شرکت کشتيراني جمهوري 
اس��لامي از ش��رکت در مناقصه انتخاب 
اپراتور فازهاي دو و سه بندر شهيد رجايي 

با يک شريک خارجي خبر داد.
محمد سعيدي در گفت وگو با ايلنا با اشاره 

به لغو تحريم ها در حوزه کشتيراني پس از برجام، تاکيد کرد: پس از 
برجام توانستيم با تمام بنادر دنيا به جز بنادر دو کشور دسترسي پيدا 
کنيم و ۱۷ لاينر خارجي هم پس از برجام به بنادر ايران بازگشتند. 
وي ب��ا تاکي��د ب��ر اينکه8۷ درصد تجارت دنيا از طريق دريا انجام 
مي شود که در ايران اين رقم به 8۵ درصد مي رسد، گفت: در حال 
حاضر شرکت کشتيراني پنج خط مشترک با شرکت هاي خارجي 
براي تمام نقاط دنيا داريم و آسياي شرقي، اروپا، آفريقا، آمريکاي 

لاتين و آمريکاي شمالي را پوشش مي دهيم.

عضو سازمان نظام مهندسي ساختمان 
با بيان اين که حدود ۱۲۲ هزار مهندس 
عضو سازمان هستند، گفت: از اين تعداد 
حدود ۴۵ هزار نفر از طريق سامانه ارجاع 
کار مش��غول به کار هستند. به گزارش 

تجارت، الهه رادمهر با بيان اين که حدود ۱۲۲ هزار مهندس در 
۷ رشته عمران، معماري، شهرسازي، تاسيسات برقي، تاسيسات 
مکانيکي، ترافيک و نقشه برداري نظام مهندسي استان تهران 
عضو هستند، اظهار کرد: از اين تعداد حدود ۵۰ هزار نفر پروانه 
اشتغال به کار دارند که از اين تعداد نيز حدود ۴۵ هزار نفر فعاليت 
دارند. وي با بيان اين که اين تعداد مهندس در س��ه پايه ۳، ۲ و 
يک مش��غول به کار هس��تند، افزود: ۴۵ هزار مهندس فعال از 

طريق سامانه ارجاع کار مشغول به کار هستند.

معاون امور بندري و اقتصادي س��ازمان بنادر با اش��اره 
ب��ه توس��عه ظرفيت ه��اي ريلي دربن��ادر، گفت:درحال 
حاضر س��هم ريل در حمل بار از بنادر س��الانه ۱۵درصد 
اس��ت که ام��کان ارتقاي آن ب��ه ۳۰ درصد وجود دارد. به 
گزارش تجارت به نقل از سازمان بنادر، جليل اسلامي، 
پنج هدف کلان اين معاونت درس��ال آينده را اعلام و بر 
اجراي دقيق آنها تأکيدکرد و گفت: درسال آينده ظرفيت 
اسمي بنادر بازرگاني کشور از ۲۱9 ميليون به ۲۲۵ ميليون 
تن و ظرفيت کانتينري بنادر از ۵.۴ ميليون TEU به شش 
ميليون TEU افزايش مي يابد. وي افزود:افزايش ظرفيت 
اسمي بنادر بازرگاني از ۲۱9 ميليون به ۲۲۵ ميليون تن و 
افزايش ظرفيت کانتينري بنادر بازرگاني از ۵.۴ ميليون 
TEU به ش��ش ميليون TEU، دو هدف داراي اولويت 
سازمان بنادر در سال 96 است و ارتقاي ظرفيت بندر چه 
از لحاظ فيزيکي، چه از حيث زيرساختي و تجهيزاتي و 
چه از نظر نرم افزاري را شامل مي شود. اسلامي در ادامه، 
افزايش ظرفيت پايانه هاي مس��افري از ۱9.۲ به ۲۰.۵، 
افزايش ميزان جلب س��رمايه گذاري از 9۵ هزار ميليارد 

ريال به ۱۲۵ هزار ميليارد ريال و ارتقاي توان عملياتي بنادر 
از طريق رشد نرم هاي عملياتي به ميزان پنج درصد نسبت 
به سال قبل را از ديگر اهداف کلان بخش معاونت بندري 
عنوان کرد. عضو هيأت عامل سازمان بنادر و دريانوردي 
با بيان اينکه کليه مباحث مجموعه معاونت بندري به سه 
مفهوم »تجاري سازي«، »برون سپاري« و »آزادسازي« 
ب��ر مي گ��ردد، تأکيد کرد: در اين فرآيند ابتدا بايد مفاهيم 
تجاري سازي با ظرفيت هاي عملياتي انطباق پيدا کند، 
سپس با تعريف پکيج هاي کاري و دستيابي به قابليت هاي 
اجرايي، مرحله برون سپاري براساس پلان هاي اجرايي 
با برنامه س��ه س��اله آغاز مي ش��ود و در مرحله س��وم بايد 
تعيين کنيم از نظر قيمت گذاري و مديريت درست، کدام 
بخش ها را آزادسازي کنيم. اسلامي، حمل و نقل ترکيبي 
را به عنوان يکي از کامل ترين مصوبات مطرح شده در 
برنامه شش��م برش��مرد و با اشاره به توسعه ظرفيت هاي 
ريلي در بنادر گفت: درحال حاضر سهم ريل در حمل بار 
از بنادر س��الانه ۱۵درصد اس��ت که امکان ارتقاي آن به 

۳۰ درصد وجود دارد.

سهم ريل در حمل بار از بنادر به ۳۰ درصد افزايش مي يابد
رييس اتحاديه تعاوني مسافربري با بيان اين که در نوروز 
سال ۱۳96 نيز مانند سال هاي گذشته برنامه ريزي براي 
انجام س��فرها با همکاري اتحاديه و س��ازمان راهداري 
ص��ورت مي گي��رد از برگ��زاري جلس��ه هماهنگي اين 
س��فرها خبر داد. به گزارش تجارت ؛ احمدرضا عامري ، 
تصريح کرد: با هماهنگي هاي صورت گرفته ظرف امروز 
صحبت ها و جلس��ات ابتدايي براي هماهنگي سفرهاي 
نوروزي با سازمان راهداري انجام خواهد شد و اميدواريم 
طبق روال س��ال هاي گذش��ته با هماهنگي انجام ش��ده 
با کمترين مش��کل س��فرهاي نوروزي انجام ش��ود. وي 
در پاس��خ به اين س��وال که آيا در برنامه هاي س��فرهاي 
ن��وروزي ۱۳96 نيز قيمت بليت اتوبوس افزايش خواهد 
ياف��ت، اظهار کرد: صحبت هاي��ي در اين زمينه صورت 
گرفته ام��ا اين موض��وع منوط به تصميم و هماهنگي با 
سازمان راهداري کل کشور است. رييس اتحاديه تعاوني 
مسافربري افزود: با توجه به اين که در ايام نوروز اتوبوس ها 
مجبور هس��تند به ش��کل يک س��ر خالي حرکت کنند و 
به طور معمول در مقصد ظرفيت کامل براي بازگش��ت 

خودروها وجود ندارد در سال هاي قبل تصميماتي براي 
افزايش حدود ۲۰ درصدي قيمت بليت ها انجام مي شد 
که پس از پايان يافتن سفرهاي نوروزي نرخ ها به حالت 
عادي باز مي گش��ت. براي سفرهاي نوروز پيش رو هنوز 
تصمي��م قطع��ي در اين رابطه گرفته نش��ده و بايد براي 
اجراي آن هماهنگي ميان نهادهاي مربوطه صورت گيرد. 
به گزارش ايس��نا، در طول س��ال هاي گذشته با توجه به 
حجم بالاي درخواس��ت ها براي س��فر جاده اي با ناوگان 
عمومي اتحادي��ه بخ��ش زيادي از ظرفيت خود را به اين 
سفرها اختصاص مي داد. هرچند هنوز تصميم قطعي براي 
نرخ بليت سفرهاي نوروزي گرفته نشده، اما به نظر مي رسد 
با توجه به روال سال هاي قبل امکان افزايش نرخ بليت ها 
و بازگش��ت آنها به روال س��ابق پس از پايان تعطيلات 
وجود خواهد داش��ت. در کنار س��ازمان راهداري، سازمان 
هواپيمايي کشوري نيز هفته گذشته نخستين جلسه خود 
براي مديريت سفرهاي نوروزي را برگزار کرد که بناست 
در چارچوب آن ايرلاين هاي داخلي نسبت به مديريت بازار 

و کنترل قيمت ها با اين سازمان همکاري کنند.

احتمال افزايش ۲۰درصدي قيمت بليت اتوبوس

آخونديخبرداد؛

عضوانجمنبهينهسازيمصرفانرژياتاقبازرگانيمطرحکرد

تورم5۰درصديبعدازاجرايمسکنمهر

انتقادازحضورغيرحرفهايهادرصنعتساختمان

وزي��ر راه و شهرس��ازي از وج��ود ۱۰۰ ميلي��ارد دلار خانه خالي 
در کش��ور خب��ر داد. به گ��زارش تجارت به نقل از پايگاه خبري 
وزارت راه و شهرسازي، عباس آخوندي گفت:در اين دوره يک 
ماموريت بزرگ داش��تيم و آن هم آواربرداري از سياس��ت هاي 
ناکارآمد بخش مسکن بود، مهم اين نيست که فقط آمار بدهيم 
چند واحد ساخته شده؛ بلکه مهم اين است که بگوييم چند واحد 
براي متقاضي واقعي احداث شده است. وزير راه و شهرسازي با 

اشاره به وجود 6۵۰ هزار واحد مسکوني خالي در سال ۱۳8۵، 
گف��ت: در س��ال ۱۳9۰ تع��داد خانه هاي خالي به يک ميليون و 
6۳۰ هزار واحد رسيده، يعني ظرف پنج سال يک ميليون واحد 
اضافه ش��ده، ضمن اينکه ممکن اس��ت واحدهاي بيش��تري به 
مجموعه موجود مس��کن کش��ور اضافه شده باشد؛ ولي فقط در 
بخش خانه هاي خالي، يک ميليون واحد افزايش يافته اس��ت. 
وي با بيان اين که خانه هاي خالي عمدتا در کلان ش��هرها قرار 
دارند، افزود: اگر ميانگين مساحت خانه ها در ايران را ۱۳۰ متر 
فرض کنيم و هر متر مربع از خانه هاي خالي را کمتر از ۳ ميليون 
تومان در نظر بگيريم؛ قيمت هر واحد مسکوني چيزي در ۴۰۰ 
ميليون تومان يعني کمي بيش��تر از ۱۰۰ هزار دلار مي ش��ود. به 
گفته آخوندي، بر اس��اس اين آمار، يک ميليون واحد مس��کوني 
خال��ي يعن��ي حداقل ۱۰۰ ميليارد دلار عدم بهره وري اقتصادي 
در ايران وجود دارد. وزير راه و شهرسازي به وجود بيش از ۴۰۰ 
هزار واحد مس��کوني خالي در تهران اش��اره کرد و گفت: بيش 
از ۲ ميلي��ون مس��کن مهر نيز ب��ه ظاهر براي طبقات کم درآمد 

س��اخته ش��د، اگر اين سياس��ت ها درست بود، قاعدتا پس از اين 
همه سرمايه گذاري، بايد شاهد کاهش ساکنان بافت هاي ميان 
ش��هري و حاش��يه اي بوديم؛ اما چرا هم چنان ۱9 ميليون نفر در 
وضعيت بدمس��کن در ايران هس��تند يا اينکه چرا عليرغم ده ها 
هزار ميليارد تومان هزينه در مس��کن مهر مش��کل هم چنان 
باقي است؟ وي اظهار داشت: يک دليل عمده وجود دارد و آن 
اين اس��ت که عرضه و س��رمايه گذاري در جايي صورت گرفته 
که با تقاضاي واقعي درست ارتباط برقرار نمي کند، در واقع نه 
خانه هاي لوکس و نه مسکن مهر، در دو سوي سياست گذاري 
بخش مس��کن، مش��کل مردم را حل نکرده اند. آخوندي، گفت: 
اگر سياس��ت  توليد ۲ ميليون و ۲۰۰ هزار مس��کن مهر و حجم 
عظيم مسکن لوکس در تهران، سياست هايي اصولي بود، بايد 
قيمت مسکن کاهش مي يافت، اما شاهد تورم هاي بالاي ۵۰ 
درصد در بخش مسکن بوديم. وزير راه و شهرسازي ادامه داد: 
سال ۱۳89 تا ۱۳9۲ تعداد پروانه هاي صادر شده در تهران ۷6۰ 
هزار واحد مسکوني بوده است، اين تعداد براي اسکان جمعيتي 

بيش از ۲.۵ ميليون نفر کفايت مي کند. اين بدين مفهوم است 
که اگر جمعيت تهران را فقط در ش��ب در نظر بگيريد، ظرفيت 
ايجاد ش��ده، امکان اس��کان بيش از ۳۰ درصد از کل جمعيت 
تهران را در برداشت، بخش اعظم اين پروانه ها براي واحدهايي 
اس��ت که عمدتا با هدف س��وداگري در مناطق يک، ۲، ۲۲ و ۵ 

با هدف فروش تراکم انجام شده است.
��� وام مسکن در دولت يازدهم هشت برابر شد

وي ادامه داد: در حوزه مسکن بايد به دو شاخص قيمت و قدرت 
خريد مردم توجه ش��ود که درخصوص قيمت، طي چهار س��ال 
اخير ميزان رش��د قيمت مس��کن در کل کش��ور نسبت به تورم 

عمومي به شدت کمتر بوده است.
وزيرراه و شهرسازي افزود: نکته ديگر بحث قدرت خريد مسکن 
است، در اين زمينه هم، ميزان تسهيلاتي که در ابتداي دولت 
به بخش مس��کن پرداخت مي ش��د ۲۰ ميليون تومان بود که 
هم اکنون به 8۰ ميليون تومان رسيده و به زوجين ۱6۰ ميليون 

تومان پرداخت مي شود.

عضو انجمن بهينه سازي مصرف انرژي اتاق بازرگاني تصريح 
کرد: بي توجهي نسبت به زيرساخت ها و فرهنگ سازي نامطلوب 
در مورد شيوه مصرف انرژي در کنار عقب ماندن از فناوري هاي 
نو به دلايل متعدد اقتصادي و ورود افراد غيرحرفه اي در ميدان 
س��اخت و س��ازها از جمله علل بالا بودن ميزان مصرف و از آن 

جدي تر هدر رفت انرژي در کشور است.
به گزارش ايس��نا، فرزاد کياس��ت اظهار کرد: بحث انرژي مانند 
ساير حوزه هاي اقتصادي از نبود استراتژي مشخص و اصولي 
رن��ج مي ب��رد. امروز، پايان پذير بودن س��وخت هاي فس��يلي، 
کش��ورهاي مختلف را به س��مت بهره گيري از راه هاي جديد 
توليد انرژي س��وق داده و توانس��ته اند قدم هاي مهمي در همين 
رابط��ه بردارن��د اما در ايران همچنان اين موضوع جدي گرفته 

نمي شود. 
اي��ن عضو انجمن بهينه س��ازي مص��رف انرژي اتاق بازرگاني 
تصريح کرد: نبايد اجازه دهيم در بحث انرژي هم مانند موضوع 
آب به بحران برسيم و آنگاه درپي يافتن راهکار باشيم. مي بينيم 
ک��ه در دقيق��ه 9۰ پي��دا کردن راه حل به هيچ وجه کار آس��اني 

نيست.
به گفته وي، در همه کش��ورها اصول صرفه جويي و اس��تفاده 

بهينه از انرژي در کنار ساخت تجهيزات با مصرف کمتر انرژي 
و در نهاي��ت به��ره گي��ري از انرژي هاي نو در دس��تور کار قرار 

گرفته است.
کياست در ادامه به ساختمان هاي هوشمند اشاره کرد و گفت: 
يک ساختمان هوشمند ساختماني است که در بردارنده محيطي 
پويا و مقرون به صرفه به وس��يله يکپارچه کردن چهار عنصر 
اصلي يعني سيس��تم ها، س��اختار، سرويس ها و مديريت و رابطه 

ميان آنها است.  
اي��ن عضو انجمن بهينه س��ازي مص��رف انرژي اتاق بازرگاني 
تاکيد کرد: ساختمان هاي ايران دوستدار انرژي و محيط زيست 
نيستند. اين ساختمان ها به گونه اي ساخته شده اند که سرما و 
گرمايي که با هزينه هاي گزاف تامين مي شود را حفظ نمي کنند 
و به واسطه عايق نبودن پوسته خارجي )ديوارها، سقف و کف( و 
عايق نبودن تاسيسات سرمايشي و گرمايشي ساختمان، سرما و 
گرما را به سرعت از دست مي دهند و درنتيجه وسايل حرارتي يا 
سرمايشي بايد بيشتر و بيشتر و چند برابر استاندارد کار و انرژي 

مصرف کنند تا محل سکونت را سرد يا گرم کنند.
کياست با نگاه به آنچه در فرآيند ساختمان سازي طي مي شود، 
گفت: وقتي ساختماني بسازيم که عايق نيست، حتي اگر بهترين 

وس��ليه انرژي بر سرمايش��ي يا گرمايشي با بالاترين راندمان و 
رده برچس��ب انرژي هم اس��تفاده کنيم، بي فايده است. اولويت 
فراموش شده در بهينه سازي و کاهش مصرف انرژي در بخش 
س��اختمان، عايق بندي مناس��ب و اس��تاندارد پوسته خارجي و 

تاسيسات است.
وي ب��ا تاکي��د بر اينکه بيش��ترين ميزان مصرف از کل مصرف 
انرژي کش��ور در بخش س��اختمان متمرکز ش��ده است، عنوان 
کرد: به نظر مي رسد هنوز اراده جدي براي بهينه سازي مصرف 
انرژي وجود ندارد و هنوز عمق بحران انرژي را باور نکرده ايم. 
تا زماني که نظارت ها بر ساخت وساز ساختمان ها وجود نداشته 
باشد، نمي توانيم به دنبال اصلاح روند مصرف انرژي در کشور 
باشيم. به باور اين کارشناس حوزه انرژي ساختمان، اتفاقي که 
در ساختمان پلاسکو رخ داد، نتيجه مغفول ماندن امر نظارت و 
اهمال کاري مالکان اين ساختمان براي به روز کردن تجهيزات 
آن بوده است. به طور حتم پيشگيري هميشه کم هزينه تر بوده 

و از وقوع حوادث جبران ناپذير جلوگيري مي کند.
او ورود افراد غيرحرفه اي در مقوله ساختمان سازي را از ديگر 
عوامل غيراصولي بودن س��اختمان هاي احداث ش��ده در سطح 
شهر دانست و ادامه داد: اين روزها هر شهروندي براي کسب 

درآم��د، خان��ه قديمي خود را تخريب کرده و اقدام به س��اخت و 
ساز مي کند، بي توجه نسبت به لزوم داشتن تخصص وارد اين 
عرصه ش��ده و موجب ايجاد س��اختمان هايي بي کيفيت از هر 

نظر در سطح شهر مي شوند. 
کياست معتقد است همانگونه که در مورد سرويس و نگهداري 
خودروي شخصي يا هر وسيله شخصي ديگر احساس مسئوليت 
مي کنيم اين احساس در مورد ساختمان به ويژه فضاها و امکانات 
مشاع آن نيز ضروريست. صنعت ساختمان، صنعتي تخصصي 
ب��وده و بهتر اس��ت در هم��ه زمينه هاي آن به متخصص داراي 

صلاحيت رجوع کنيم.

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان گيلان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك خمام

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و س��اختمان هاي فاقد 
سند رسمي

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 
و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي 

برابر راي ش��ماره ۷۱۳9۵6۰۳۱8۰۱۵۰۰۲۳۷ مورخه ۱۳9۵/۱۰/۲9 هيات اول 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و س��اختمان هاي فاقد س��ند 
رسمي مس��تقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک خمام تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضي آقاي بهمن عبدي تازه آبادي فرزند عبدالکريم به ش��ماره شناس��نامه 
۳۳۱9 صادره از خمام در ششدانگ يک قطعه زمين مشتمل بر ساختمان احداثي 
به مس��احت ۲۰۱/۰8مترمربع به ش��ماره پلاک ۵۳۳۷ فرعي از ۴ اصلي مفروز و 
مج��زي ش��ده از پ��لاک ۲۴6 فرعي از ۴ اصلي واق��ع در خمام خريداري از مالک 
رس��مي آقاي غلامرضا صادقي خمامي محرز گرديده اس��ت .لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاصي 
نس��بت به صدور س��ند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ 
انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراضي خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ 
رسيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراضي دادخواست خود را به مراجع 
قضايي تقديم نمايند. بديهي است. در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 
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سيد محمد ميري راد-رييس ثبت اسناد و املاك
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